
Algemene Beschouwingen 2015Voorzitter,Binnenkort komt de paus met een encycliek waarin hij waarschuwt voor de wereldwijdegevolgen van de klimaatcrisis. In de krant van deze week vertelt een architect datdankzij 3D-printing en robots de meeste aannemers en bouwvakkers straks volledigoverbodig worden. Inkomensverschillen nemen overal onrustbarend toe, ook in DenBosch. Actuele wereldwijde ontwikkelingen waar de lokale overheid natuurlijk slechtseen bescheiden invloed op kan uitoefenen. Uit deze voorjaarsnota blijkt  helaas
nergens dat het college van B&W zich zelfs maar bewust is van de wereld rondom
onze gemeente. Het loopt achter de grote ontwikkelingen aan, navelstarend en ingedachte in de 16e eeuw.Waar blijft het vergezicht. Waar neemt u ons mee naar toe? Uw ambities beginnenallemaal met ‘meer’. Zoals ‘meer in de regio’. Maar hoe? Waarom? Waar naartoe?Ambitie komt niet verder dan 'meer van hetzelfde'. GroenLinks wil Den Bosch
veranderen, want de wereld en Nederland veranderen. Dat doe je niet door
slechts maar ‘meer’ te willen, maar vooral door het ‘anders’ te willen.- Niet meer, maar anders dan nu: door in samenwerking met bedrijven, bewoners enwoningbouwverenigingen het plaatsen van zonnepanelen in zwakkere wijken. Juist daarkan verduurzaming een nog groter positief effect hebben. Stel dat het ons lukt om deenergierekening van alle sociale huurwoningen fors te verlagen. Dan geven we de lageinkomens een impuls, die groter is dan wat we nu met het armoedebeleid kunnenbereiken. En brengen we de klimaatneutraliteit van onze gemeente meteen dichterbij.- Niet meer, maar anders dan nu: door experimenten met bijverdienen naast de bijstandmogelijk te maken, zoals in Breda gebeurt en in Tilburg en Eindhoven wordtvoorgesteld, en daardoor mensen die willen bijdragen aan de samenleving daarvoor nietaf te straffen maar te stimuleren daar nieuwe vormen voor te vinden.- Niet meer, maar anders dan nu: door de ‘right to challenge’ vergaand in te voeren, óókop andere terreinen dan de zorg. Maak het mogelijk voor groepen burgers om al dan nietsamen met organisaties en instellingen taken van de overheid over te nemen.
Daar waar dit College het laat liggen, pakt de Bossche samenleving de handschoen
gelukkig op. Zoals de Conceptbouwers die in de Tramkade eens echt werk gaan makenvan de circulaire economie. Of Bietje bij Bietje, een niet-omhekt vrij toegankelijkebuurttuin voor iedereen, waar leerlingen van de Helicon het vak leren enschoolkinderen van de Kameleon natuureducatie krijgen terwijl de hele wijkbetrokkenheid toont en letterlijk de mouwen opstroopt. GroenLinks is trots op zulkeinitiatieven. We geven ze graag alle ruimte en steunen ze met overtuiging.
Voorzitter,GroenLinks maakt duidelijk andere keuzes dan dit college. Maar er zijn ook keuzes die
kunnen rekenen op de steun van GroenLinks: de bouw van het Theater, de komst van



de Graduate School en het investeren in een toekomstbestendige, laagdrempeligebibliotheek. Ook goed nieuws; de GroenLinks motie over het NUL-tarief uit 2013 krijgteindelijk een waardige uitvoering.
De voorjaarsnota roept bij GroenLinks verder vooral vragen op:- het Ademgebouw; we zijn nieuwsgierig naar de inhoud en het concept. Nu lijkt heterop dat dit een bijgebouw van Avans wordt dat betaald wordt door de gemeente omdatD66 nog iets goeds te maken heeft in of met de bewoners van het Paleiskwartier. Ik ziede plannen graag voordat we er geld voor bestemmen.Over onderwijs gesproken: dit College rept alleen over het hoger onderwijs. GroenLinksheeft ook oog voor de grote meerderheid van de scholieren en studenten op het VMBOen MBO. Dat zijn de handen die de groene economie van morgen draaiend gaan houden.Ik verwacht van het College dat ze de ontwikkeling en invoering van het nieuweonderwijsconcept voor het VMBO nauwlettend volgt en daar waar nodig is blijftondersteunen.Ook vragen we ons af waar de cultuuragenda blijft. De vorige raad begon met dediscussie hierover. Deze stad bruist van energie op cultureel gebied. Hoe gaan we al dieinitiatieven ondersteunen? Nu lijkt het soms dat het culturele veld alleen behoort bij tedragen aan Jeroen Bosch 500. Cultuurhistorie moeten we koesteren, maar onzecultuuragenda moet meer zijn dan historisch fetisjisme. Waar is de aandacht voorculturele activiteiten van jongeren?
Voorzitter,Naast enkele goede zaken en vraagtekens, zijn er ook keuzes die het College maakt die
onaanvaardbaar zijn voor GroenLinks:- Sint Jans Museum: willen wij in deze tijd überhaupt wel een duur Sint Jansmuseum alsde mogelijkheden om in de kerk zelf het verhaal van de Sint Jan te vertellen nog niet zijnuitgeput? Allerlei andere kathedralen (Maastricht  en Leuven bijvoorbeeld) exploitereneen 'schatkamer' en verdienen zo zelf geld met het tentoonstellen van hun historievoordat ze bij de lokale overheid aankloppen.- het Archief: waar we net veel geld in hebben geïnvesteerd om het aan alle eisen te latenvoldoen. In deze tijden, met alle bezuinigingen is hier nu echt geen noodzaak toe.Onbegrijpelijk dat u bijvoorbeeld de nieuwe huisvesting van WeenerXL zo voor u uitschuift zonder debat en aan het erfgoedcluster nu zoveel prioriteit aan geeft. Dit terwijlde noodzaak ervan op dit moment voor onze stad nihil is.- Pieckepoort: u stelt voor om het op te graven en er een gigantische glasplaat overheente gooien. Niet doen! Stop met het bedenken van zulke onzalige plannen in het stadhuis.Het gebeurt daarbuiten, in de samenleving. Pak de fiets, praat met mensen. Maakgebruik van de vele creatieve ideeën in de stad om een mooie passende moderneinvulling te geven aan dat plein. Dat die bestaan bleek uit de wedstrijd van het BAI eentijd geleden.



- Sportcluster Paleiskwartier: Maakt u eerst maar eens een succes van het sportclusterSchutskamp, nog geen 10 minuten lopen vanaf het paleiskwartier.
GroenLinks maakt andere keuzes:- GroenLinks kiest voor: het uitbannen van kinderen in armoede in Den Bosch.Wethouder Van Olden beloofde dit, maar het huidige beleid is ontoereikend om het terealiseren. Ik weiger dit stilzwijgend toe te zien. Ik ben meer dan bereid hier extra in teinvesteren.- GroenLinks kiest voor: het organiseren van een ‘G1000 Duurzaamheid’ zodat degemeente ook hier echt gebruik maakt van de veelgeroemde 'kracht van de stad' ombiodiversiteit te bevorderen en lokaal de klimaatcrisis aan te pakken.- GroenLinks kiest voor: daden, niet alleen woorden, als het gaat om aanpakdiscriminatie op de arbeidsmarkt.- GroenLinks kiest voor: echt investeren in studentenbinding en behoud van jongeondernemers en kunstenaars voor onze stad.- GroenLinks kiest voor de fiets! Waar u nog steeds geen woord over rept.
Voorzitter,
GroenLinks wil een begrijpbare en werkbare begroting voor zowel de raad als demensen in de stad. Een begroting, ook leesbaar op wijk- en buurtniveau, maakt het voorbewoners pas echt mogelijk om mee te doen. Laat uw o zo vertrouwde Copy-Pastbegroting maar voor wat het is en kijk eens rond in het land waar veel gemeenten hierinforse stappen hebben gezet.De voorgestelde bezuinigingsoperatie geeft de Raad op papier ruimte om te kiezen.Maar we weten allemaal dondersgoed dat het voorgestelde nieuw beleid een directeuitwerking is van het coalitieakkoord, waarbij de coalitie elkaar in de wurggreep zalhouden en niemand zal durver af te wijken. Dit zou betekenen dat alle voorgesteldebestaand beleid wegbezuinigd moet worden. GroenLinks komt met een amendement omde bandbreedte van de taakstelling te verruimen zodat er straks echt wat te kiezen valt.Of op zijn minst, de raad goed inzicht krijgen in alternatieve keuzes.Tot slot, voorzitter,
GroenLinks komt met alternatieve en aanvullende voorstellen in de commissies omvan Den Bosch een bruisende toekomstgerichte stad te maken waarin mens, dier engroen centraal staan. We gaan u helpen. Want een flinke dosis GroenLinks kan hetCollege goed gebruiken.
Wij hebben er alle vertrouwen in dat dit geen vergeefse moeite blijkt, want dit isimmers een College waar de heer van de Krabben verantwoordelijkheid voor draagt.Tijdens de vorige algemene beschouwingen was collega Van de Krabben de eerste dieinterrumpeerde en zei toen, ik citeer: “Hebt u ook rekening gehouden met de oppositie?



Het kan ook zo zijn dat de oppositie wensen op tafel legt. Is de coalitie dan bereid omnieuwe afwegingen te maken? Dan doe je pas recht aan de samenleving en deze raad.”Einde citaat.Ik verwacht dat de coalitie van De heer Van der Krabben in deze geest handelt.


